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Geachte wethouder participatie F. Polatli, college van Burgemeester en Wethouders, leden van de 
gemeenteraad en de gemeentesecretaris, 
 
Hierbij delen wij u mede dat aan de werkzaamheden van de Klankbordgroep Oost-Gorinchem per 
heden een einde is gekomen.  
 
Het kernteam heeft besloten om te stoppen met haar werkzaamheden om de volgende redenen: 
- De beoogde samenwerking met de gemeente op het gebied van participatie heeft niet tot het 

gewenste resultaat geleid.  
Sinds 2014 is de klankbordgroep actief voor de bewoners van Oost-Gorinchem. Omdat dit niet 
naar wens liep hebben we op 8 juni 2019 een intentieovereenkomst met de gemeente gesloten. 
Daarmee heeft de gemeentelijke organisatie sindsdien echter vrijwel niets gedaan. Enige 
pluspunten zijn een aantal incidentele trajecten betreffende verkeer en speelvoorzieningen. 
Deze lopen zoals het hoort voor wat betreft het betrekken van bewoners bij de plannen. Voor 
de rest is ons gevoel over de gemeente dat het lijkt op het trekken aan een ‘dood’ paard, 
ondanks de positieve inzet van de wijkcoördinator. 

- Het nieuwe college heeft in haar collegeakkoord de participatie hoog in het vaandel staan en 
vindt klankbordgroepen uit de wijken belangrijk. In het coalitieakkoord lezen we dat: 
“De gemeente een goede samenwerking met inwoners en organisaties nastreeft.  
De gemeente is duidelijk in wat ze zelf kan of wil. Daarnaast luistert de gemeente goed en wil ze 
leren van het contact met de stad en met inwoners in de wijken.”  
Op ons verzoek van 2 oktober aan wethouder Polatli om een gesprek over een evaluatie van de 
intentieverklaring met de gemeente te hebben zou dan eindelijk op 7 december plaatsvinden, 
maar moest helaas door ziekte van de wethouder worden uitgesteld.  

 

Wij lichten hier de evaluatie en het opheffen van de Klankbordgroep kort toe. 

- De Klankbordgroep Oost-Gorinchem had als participatie motto: “Wij hebben de gemeente nodig 
om ons te informeren en de gemeente heeft ons nodig voor het draagvlak en de ideeën in de 
wijk. Daarover gaan wij samen met de gemeente en de wijkbewoners aan de slag”.  
Onze conclusie is echter dat de gemeentelijke organisatie, als geheel, nog lang niet rijp is om de 
participatie met haar inwoners aan te gaan. De durf en het juiste gevoel vanuit de organisatie 
(cultuur?) naar haar inwoners ontbreekt. De meeste onderwerpen en wat er te gebeuren staat,  
gaat zonder de juiste transparantie en openheid naar de inwoners en belanghebbenden. Met 
andere woorden de burgers en de politiek horen pas van de plannen als deze intern al helemaal 
zijn dichtgetimmerd. Het gevolg van een intern volledig uitgewerkt en afgestemd plan geeft 
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alleen nog maar de mogelijkheid om belanghebbenden te informeren. Als er vervolgens 
alternatieve ideeën vanuit de betrokkenen komen leidt dat onmiddellijk tot het in de verdediging 
gaan van de betreffende ambtenaren. Zij kwamen met een goed en door hen doordacht en 
doorleeft plan. Dit zorgt er volgens ons dan ook voor dat men erg terughoudend is met 
participatie, omdat dit erg lastig is. Dit leidt op zijn beurt weer tot slecht bezochte informatie 
bijeenkomsten, belanghebbenden komen, als ze al komen, met het idee dat aan de plannen toch 
niets meer gedaan kan worden. Dit wordt dan ook keer op keer bevestigd. 
In plaats van met een concreet uitgewerkt plan naar betrokkenen te gaan zou men met een 
blanco vel moeten gaan om ideeën op te halen en op te halen wat er speelt. De inwoners en 
betrokkenen weten als geen ander wat beter kan wat anders kan, of wat gewoon al goed is. 

- Vanuit het ambtelijke Participatiegilde werden wij in dit voorjaar één keer geïnformeerd over een 
beleidsdocument “participatie” van de gemeente, maar daar is het helaas bij gebleven.  

- Nogmaals, uw credo is dat “De gemeente een goede samenwerking met inwoners en 
organisaties nastreeft. De gemeente is duidelijk in wat ze zelf kan of wil. Daarnaast luistert de 
gemeente goed en wil ze leren van het contact met de stad en met inwoners in de wijken.”  
Dit ervaren wij dus als klankbordgroep over een overgroot gedeelte van de taakvelden van de 
gemeente niet. 

- In de afgelopen jaren zijn veel leden van de klankbordgroep afgehaakt, omdat zij weinig tot geen 
belangstelling, laat staan resultaat, zagen vanuit de gemeente. Daardoor kregen zij geen energie 
meer van hun deelname aan de klankbordgroep. 

- Een belangrijke reden is bovendien dat wij het gevoel hebben dat wij met name voor het 
grootste deel van de ambtelijke organisatie geen serieuze gesprekpartner gevonden worden. 
Eenzelfde ervaring had de gemeentelijke wijkcoördinator, waarvan we wel een goede steun 
hebben ontvangen, maar die blijkbaar in de organisatie nauwelijks draagvlak had. Wij zijn 
daarover zeer teleurgesteld. Zij heeft de organisatie dan ook medio 2022 verlaten. 

  
Ons gevoel is dat de gemeente grote moeite heeft met het omgaan met (ervarings)deskundige 
burgers, die zich in het onderwerp verdiepen en dus graag geïnformeerd en betrokken willen zijn. Wil 
de gemeente Gorinchem (lees: de uitvoerende ambtenaren) de participatie met haar inwoners klein 
maken en houden? Het kost immers energie en aanpassing van de werkprocessen om te voldoen aan 
een goede participatie! 
Echter het zijn wel de inwoners van de gemeente Gorinchem waar men het voor doet! 
Ons advies is: ga als gemeente de uitdaging aan om ruimte te geven voor inspraak, geef burgers en 
belanghebbenden het juiste vertrouwen in de participatie en voer daarbij vroegtijdig een open en 
transparante communicatie. 
 
Wij wensen u wethouder Polatli alle kracht toe om een goede uitvoering van de participatie met uw 
inwoners van de grond te krijgen. De leidinggevenden moeten echter daarvoor de werkvloer van het 
ambtelijke apparaat nog duidelijker aansturen. En de politiek zal moeten vragen welke participatie er 
heeft plaatsgevonden en hoe de resultaten daarvan verwerkt zijn. 
 
Voor de Klankbordgroep Oost-Gorinchem komen uw goede voornemens voor 2023 helaas te laat! 
Wij zijn benieuwd of u buurt- en wijkgebonden klankborgroepen wil blijven voortzetten of deze nu 
opheffen, nu er vrijwel geen klankbordgroep meer over is na zo’n 10 jaar experimenten daarmee? 
 
 
Hoogachtend, 
Het kernteam van de Klankbordgroep Oost-Gorinchem, 
H.W. Langhorst, A. Laureijssen, F. Uelman en R. ter Brugge 
 
Correspondentieadres na de opheffing van de klankbordgroep:  
hw.langhorst@gmail.com, tel. 06-51680796 
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